
 آرمان ملی: ماجرای میزبانی رقابت های بین المللی فوتبال 
کشورمان با پیگیری وزیر ورزش وارد فاز جدیدی شده است. 

 پیگیری وزیر 
احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان در جلسه مشترک 
با مسئولان فدراسیون فوتبال، مدیران کل استانی، روسای 
هیات های فوتبال و مدیران ورزشگاه های حاضر در لیگ برتر 
گفت: باید قبول کنیم که وضعیت ورزشگاه های استان هایی که 
تیم های لیگ برتری دارند، قابل قبول نیست. شاید در بازنمایی 
بیرونی شرایط ورزشگاه ها شیطنت هایی شود ولی باید بپذیریم که 
شرایط ورزشگاه ها قابل قبول نیست. همه یک خانواده ایم و اینجا 
اهمیتی ندارد که چه کسی رئیس هیات است و چه کسی مسابقه را 
برگزار می کند. ما همه یک خانواده ایم و باید بدانیم که ما را قضاوت 
گر بخواهیم کار نصفه انجام دهیم به یک  می کنند. در این بین ا
بحران تبدیل خواهد شد. دنیامالی با قدردانی از مردم و مسئولان 
شهر قدس برای فراهم کردن شرایط میزبانی از بازی های لیگ 
نخبگان، به این انتخاب اشاره کرد و گفت: انتخاب این ورزشگاه 
برای میزبانی بازی ها کج سلیقگی بود. درست است که AFC این 
ورزشگاه را تایید کرد ولی متاسفانه در ذهن مردم اتفاق خوشایندی 
نبود و شانیت فوتبال ایران رعایت نشد. باید در این خصوص 
حرفه ای تر عمل می کردیم. وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: 
سابقه فوتبال در کشور ما از خیلی از کشورهای منطقه بیشتر است 
ولی در بحث زیرساختی از ما پیشی گرفتند. باید همگرایی داشته 
باشیم و برای کشور امیدآفرینی کنیم و ید واحد باشیم. این موضوع 
جزو منویات رهبر انقلاب و از سیاست های اصلی دولت وفاق ملی 
است. همان طور که مقام معظم رهبری امروز در دیدار با جامعه 
کید کردند که ورزش موضوع جدی است باید توجه  ورزش تا
داشته باشیم که به بهترین شکل به موضوعات بپردازیم. وزیر 

ورزش در ادامه با اشاره به حواشی ایجادشده برای ورود سیستم 
VAR در ایران اظهار کرد: نباید به نحوی عمل کنیم که حاشیه 
ایجاد شود و باید از روز اول برای مردم شفاف سازی انجام شود. 
این سیستم یک سیستم جدید در کشور است و طبیعی است که 
با مشکلاتی نیز مواجه باشیم ولی باید از ابتدا به مردم می گفتیم که 
VAR در ایران برای مدت کوتاهی آزمایشی است و در آینده تکمیل 
می شود. وزیر ورزش با بیان اینکه این وزارتخانه این آمادگی را دارد 
که ورزشگاه ها را به باشگاه ها تحویل دهد چون اعتقاد دارد که 
باشگاه ها با شرایط بهتری به ورزشگاه ها رسیدگی می کنند، اظهار 
کرد: تغییرات استادیوم آزادی باید طبق چارچوب های علمی پیش 
برود و بازسازی اصولی انجام شود. ما ورزشگاه دیگری مثل آزادی 
نداریم که بخواهیم جایگزین کنیم و به همین خاطر باید بازسازی 
این ورزشگاه هرچه زودتر و با بالاترین کیفیت انجام شود. برای 
بازسازی ورزشگاه آزادی مشکل اعتباری و پولی نداریم و تا پایان 
آذرماه بازسازی بخش غربی ورزشگاه تمام می شود و همچنین 
به زودی بازسازی بخش دیگر نیز در دستور کار قرار خواهد گرفت و 

باید همزمان مسابقات نیز در آن برگزار شود. 
 میزبانی در مشهد؟

29 مرداد بود که رئیس فدراسیون فوتبال دلایل برگزار نشدن 
بازی تیم ملی در مشهد را توضیح داد. مهدی تاج با اشاره به نامه 
نگاری با آستان قدس رضوی گفت: می خواستیم تیم ملی در 
ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد برگزار کند، اما با توجه به اینکه مسابقه 
یک روز بعد از شهادت امام رضا )ع( است شهر مشهد شلوغ بود 
و جمعیت زیادی در آن حضور خواهند داشت و به همین دلیل 
تصمیم گرفته شد ذوب آهن به مشهد برود تا ورزشگاه فولادشهر 
برای میزبانی تیم ملی آماده شود و اما آستان قدس گفته چقدر 
پول بدهند تا در آن ورزشگاه مسابقه برگزار شود در حالیکه باید 

نگاه ملی باشد. مدیرکل ورزش و جوانان استان خراسان رضوی 
به ابهامات پیرامون عدم برگزاری دیدار پیش روی تیم ملی فوتبال 
ایران در ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد پاسخ داد. علیرضا تاج فیروز 
در گفت وگو با تسنیم، درباره مخالفت با برگزاری دیدار تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل قرقیزستان در ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد 
مقدس اظهار داشت: دهه آخر صفر، اوج رفت وآمد زائران به مشهد 
محسوب می شود و بیشتر خیابان ها تا پایان این ماه شلوغ است. 
وی درباره انتقاد تاج، رئیس فدراسیون فوتبال از آستان قدس 
رضوی بابت درخواست مبلغ بالا به خاطر اجاره ورزشگاه امام رضا 
)ع( گفت: تاج کم لطفی کرده است. من در تربیت بدنی آستان 
قدس رضوی فعالیت کرده ام و هزینه نگهداری مجموعه ای به 
این عظمت را می دانم. تربیت بدنی آستان قدس یک مجموعه 
خودگردان است و باید خودش هزینه های خودش را تأمین کند؛ نه 
اینکه از موقوفه ها هزینه کند. تاج فیروز با انتقاد از عوامل فدراسیون 
فوتبال اظهار داشت: چگونه تاج و سایر عواملی که در تیم ملی 
فعالیت می کنند، نمی گویند ما عِرق ملی داریم و حق الزحمه ای 
نمی گیریم؟ مگر عوامل فدراسیون فوتبال »فی سبیل ا...« کار 
می کنند؟ آنها حاضر نیستند از درآمد شخصی خودشان بگذرند و 

می گویند موقوفه از حق خودش بگذرد!
 بازی در تبریز

امیرمهدی علوی، مدیر روابط عمومی فدراسیون فوتبال در 
مورد وضعیت میزبانی تیم ملی در برابر قطر در مسابقات مقدماتی 
جام جهانی خاطرنشان کرد: در ابتدا از رسانه های گروهی بابت 
مطالبه گری و تلاش در جهت برگزاری مسابقات در خراسان رضوی 
تشکر می کنم. همچنین اشاره و تقدیر دوباره ای درباره تلاش های 
پرشمار و مسئولانه صورت گرفته در استان اصفهان برای برگزاری 
بازی قبلی تیم ملی داشته داریم. درباره مسابقه تیم ملی با قطر 
کرات و  گفتنی است که براساس برنامه ریزی صورت گرفته مذا
مکاتباتی هم با استان آذربایجان شرقی و هم خراسان انجام 
شده است. با توجه به اینکه ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز توسط 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا تایید شده، قرار است کادر فنی 
محترم تیم ملی ارزیابی و جمع بندی نهایی را از میان گزینه های 
موجود داشته باشد تا ستاد اجرایی مرتبط در فدراسیون به سرعت 

تشکیل شود. 
 وضعیت ورزشگاه آزادی

هدی نصیبی درباره وضعیت آماده سازی ورزشگاه آزادی اظهار 
داشت: جلسه مربوط به بازسازی ورزشگاه در شورای امنیت کشور 
برگزار شد. دوستان فکر می کردند کوتاهی صورت گرفته، اما روند 
بازسازی را به نمایش گذاشتیم و آنها قانع شدند. با توضیحات 
کن ورزشی، اعضای شورا  مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اما
به این نتیجه رسیدند که کار عظیمی در حال انجام است. وی در 
مورد زمان بهره برداری از ورزشگاه آزادی تصریح کرد: مدیرعامل 
کن ورزشی پیشنهاد کرد در فیفادی  شرکت توسعه و نگهداری اما
، ورزشگاه آزادی با دیدار استقلال و پرسپولیس  میان آبان و آذر
افتتاح شود. فدراسیون فوتبال باید در این باره تصمیم بگیرد. ما 
آمادگی داریم که دربی تهران در فیفادی آذر ماه، افتتاحیه ورزشگاه 
ک  آزادی باشد. نصیبی در مورد معرفی استادیوم امام خمینی )ره( ارا
برای میزبانی از دیدار روز چهارم مهر استقلال و پرسپولیس گفت: 
ک برای میزبانی از  ورزشگاه های تختی تهران و امام خمینی )ره( ارا
دربی مطرح شده بود. رئیس فدراسیون فوتبال در جلسه خبر داد 
که ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد نیز آماده میزبانی از مسابقات است. 
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تیم ملی به جای اصفهان و مشهد راهی تبریز می شود! 

کج سلیقگی در میزبانی مسابقات فوتبال

شوک به فوتبال ایتالیا:  
اسکیلاچی ایتالیا را سیاهپوش کرد

سالواتوره اسکیلاچی اسطوره فوتبال ایتالیا 
که مدتی در بستر بیماری بود، سرانجام در سن 
59 سالگی در گذشت. این بازیکن ایتالیایی 
که در تیم های مسینا،  اینتر میلان، یوونتوس 
و جوبیلو ایتا دوران حرفه ای خود را پشت سر 
گذاشت در مجموع 417 بازی و 154 گل در دوران 
باشگاهی به ثمر رساند. همچنین او در بازی 
های ملی 16 بازی انجام داد و 7 گل نیز به ثمر 
رساند. از افتخارات او در دوران بازی اش می توان 
به قهرمانی در جام حذفی ایتالیا به همراه تیم 
یوونتوس در سال 1989 و دو قهرمانی در جام یوفا 
به همراه تیم های یوونتوس و اینتر اشاره کرد. 
وی همچنین در جام جهانی 1990 ایتالیا توانست 
عنوان بهترین بازیکن جام جهانی را به نام خود 
ثبت کند و آقای گل این دوره از جام جهانی 
بشود. او موفق شد در همان سال توپ طلا و 
کفش طلای جام جهانی 1990 را به دست بیاورد.

ویژه

، داور  ابراهیم محرابی افشار
دومین  که  ایرانی  سرشناس 
جام جهانی خود را تجربه می کند، 
در اولین قضاوت بدون اینکه کارت 
زردی را به بازیکنی نشان دهد، 
دست به جیب شد و مارکو کورجا 
بازیکن تیم ملی کرواسی را از زمین 

مسابقه اخراج کرد. 

نفتی ها حالا با شروع فوق العاده 
در لیگ دسته اول برای تکرار 
را دنبال  کارشان  موفقیت ها 
می کنند. تیم قدرتمند و مدعی 
صنعت نفت قطعا در آینده هم 
گفتن  حرف های زیادی برای 
خواهد داشت و یکی از مدعیان 
اصلی صعود به لیگ برتر است. 

ن  ما ز ر  د که  منی  مو محمد 
سرمربیگری فکری در استقلال هم 
عضو هیات مدیره این باشگاه بود 
همچنان ارتباطش را با او حفظ کرده 
و قبل از شروع بازی روز سه شنبه 
به عنوان مربی داماش با فکری 
سرمربی مس شهر بابک دیداری 

صمیمانه داشت. 

ت
شــ

س نو
عک

      دیدار   کارت قرمز شروع فوق العاده

گفتوگو

خصوص  در  سپاهان  مربی  قنبری   کریم 
گردان مورایس در  مسابقات آسیایی  وضعیت شا

صحبت کرد. 
کامی های  نا ادامه  درباره  شما  نظر   

سپاهان در رقابت های آسیایی چیست؟
 سپاهان در پلی آف لیگ نخبگان آسیا موفق 
نبود و به لیگ قهرمانان رفت. متأسفانه در اولین 
دیدار خود در این رقابت ها هم به الوحدات اردن 
گذار کرد. سپاهان زود به گل رسید و  نتیجه را وا
می توانست تا دقیقه 20 اختلاف را بیشتر کند، 
اما اجازه داد تا حریف خود را در زمین پیدا کند 
و بازی را به تساوی بکشاند. پس از آنکه سپاهان 
گل آفساید خورد، از لحاظ روحی دچار افت شد 
ولی باز هم فرصت هایی داست تا بتواند پیش 
بیفتد و استفاده نکرد تا حریف به گل دوم برسد 
و در نهایت برنده شود. سپاهان در برنامه های 
تدافعی دچار ایراد است و این موضوع فصل 
گذشته این تیم را از قهرمانی دور کرد. در این فصل 
هم سپاهان در خط دفاعی دچار ایراد است و 
برابر شباب الاهلی امارات و الوحدات اردن ایرادها 
گر ایرادها رفع نشود  در خط دفاعی مشهود بود. ا
و مشکلات در سازمان دفاعی تیم باقی بماند، 
ادامه فصل را برای سپاهان سخت تر خواهد 
کرد. وقتی یک تیم حمله می کند تمامی بازیکنان 
مشارکت دارند و وقتی دفاع می کند کل تیم باید 
در دفاع حضور داشته باشند. موقعیت هایی که 
به حریف داده شد این موضوع را ثابت می کند 
که سپاهان در اصول دفاعی نیاز به ترمیم دارد و 
برای آنکه زحمات تیم به هدر نرود، باید اصول و 
با برنامه دفاع کرد. سپاهان باید به سمتی برود که 

کمتر روز بد داشته باشد. 
  ژوزه مورایس سومین فصل حضورش 
را در اصفهان پشت سر می گذراند اما هنوز 

نتوانسته ایرادهای دفاعی تیمش را رفع کند!
وقتی یک تیم می برد و می بازد همه نگاه ها 
به نفر اول تیم خواهد بود که سرمربی تیم است. 
در سومین فصل سرمربیگری مورایس وقتی 
تیم می بازد، انتظارها از نفر اول کادرفنی بیشتر 
است. کلیات فوتبال ما به دست مورایس آمده و 
باید اشراف کاملی به تیمش داشته باشد. او ابزار 
لازم برای آنالیز رقبا دارد و او سهم ویژه و بسزایی 
در دو شکست آسیایی سپاهان دارد. مورایس با 
شناختی که از تیمش دارد و آنالیزی که از حریف 
به دست می آورد، می تواند تحلیل درستی داشته 
باشد و تیمش را برای رسیدن به پیروزی رهبری 
کند. او باید در هر لحظه از بازی اشراف کاملی از 
تیمش داشته باشد و جریان بازی را به سمت 
برتری تیمش ببرد. سپاهان در نیمه دوم بازی 
با الوحدات اصلاً خوب نبود و امیدوارم آخرین 
شکست آسیایی سپاهان را در این فصل دیده 

باشیم.

قنبری:  
اصول دفاعی 

سپاهان پر ایراد است

حسن یزدانی: به زودی برمی گردم 
کشتی  ایسنا: چهره شاخص و عنوان دار 
جهان و المپیک پس از دومین عمل جراحی بر 
روی کتف خود در فرانسه، عنوان کرد: به زودی 
به میادین کشتی بازمی گردم. حسن یزدانی 
دارنده 4 طلای جهان و المپیک روز گذشته 
سه شنبه دومین عمل جراحی خود را در شهر 
کشتی  نیس فرانسه انجام داد و فدراسیون 
نیز آن را موفقیت آمیز دانست. یزدانی پس 
از انجام عمل جراحی با انتشار یک پست در 
صفحه شخصی خود، نوشت: با سلام خدمت 
مردم عزیز و شریف کشورم ایران! همانطور که 
می دانید عمل کتف بنده دیروز انجام شد و به 
لطف پروردگار و دعای شما مردم عزیز کشورم 
که همیشه و همه جا پشتوانه ی بزرگ این سرباز 
وطن بودید بسیار موفقیت آمیز انجام شد. در 
وهله اول از جناب آقای دکتر دبیر رییس محترم 
فدراسیون و جناب آقای دکتر کیهانی پزشک 
محترم فدراسیون نهایت تشکر را دارم که در این 
مدت کوتاه از هیچ تلاشی برای من دریغ نکردند 
و تمام شرایط را در بهترین حالت ممکن برای این 
مهم فراهم و مهیا نمودند تا به امید خدای متعال 
و دعای خیرتان در آینده ای نه چندان دور، بعد 
از گذراندن مراحل درمان کامل خود بزودی باز 
هم به میادین برگردم و تمام تلاش خود را برای 

سربلندی مردم عزیز و لایق کشورم بکار بگیرم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: مربی سابق تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان خطاب 
به کادر فنی تیم نفت، گفت: خودتان همه بازیکنان را خط زدید 
یا دور کردید، بعد هم از کمبود بازیکن ناله می کنید؟ مجید باقری 
نیا در گفت وگو با ایسنا با اشاره به دو شکست متوالی تیم نفت 
مسجدسلیمان در لیگ یک، اظهار کرد: تعداد زیادی از جوانان 
زیر 21 سال و زیر 2۳ سال مسجدسلیمانی که آینده فوتبال این 
گر  شهر هستند را خود کادر فنی جدید وارد لیست نکرده است و ا
به این موضوع توجه می شد الان بالای بیست بازیکن آماده در 
اختیار داشتند و این همه مصاحبه بابت کمبود بازیکن نمی شد. 
به نظرم یک مقدار این موضوع به صورت عمد و برنامه ریزی شده 
است و از این مورد نیز بازیکنان جوان مسجدسلیمانی بیش ترین 
آسیب را خواهند خورد. این بازیکنانی که امروز کادر فنی نفت 
مسجدسلیمان از آن ها استفاده نمی کند، فصل قبل توسط 
ابراهیم اشکش جزو تیم اصلی بودند و آینده های این شهر هستند. 
او خطاب به کادر فنی تیم نفت، گفت: خودتان همه را خط زدید یا 
دور کردید، بعد هم از کمبود بازیکن ناله می کنید؟ پنجره باشگاه از 
بازیکن جدید بسته است و بابت بازیکنان فصل قبل و سرمایه های 

شهر مشکلی نیست که همه را خط زدند. 

بیــنالمــلل
 هری کین توانست در نخستین بازی  بایرن در فصل جدید 
لیگ قهرمانان اروپا درخشان ظاهر شود و چهار گل به ثمر برساند. 
کین رکورد وین رونی، مهاجم سابق منچستریونایتد را شکست 
و حالا با ۳۳ گل زده، گلزن ترین بازیکن انگلیسی تاریخ لیگ 
قهرمانان اروپا شناخته می شود. رکورد قبلی در اختیار رونی بود 
خ به ثمر رسانده بود. رتبه سوم نیز  که ۳0 گل برای شیاطین سر
به رحیم استرلینگ با 27 گل زده در لیگ قهرمانان اختصاص 
دارد که در فصل جدید برای آرسنال پا به توپ خواهد شد. کین 
همچنین به اولین بازیکن تاریخ تبدیل شد که در یک بازی لیگ 
قهرمانان اروپا سه گل از روی نقطه پنالتی به ثمر می رساند. او در 
مجموع 50 بازی در بایرن مونیخ انجام داده و 5۳ گل به ثمر رسانده 

است تا آمارش در این تیم شباهت 
زیادی به آمار ارلینگ هالند در 

منچسترسیتی داشته باشد. 
برای اولین بار در زندگی ام در 
یک بازی سه پنالتی زدم اما 

فوق العاده  گل  چهار  زدن 
است. کمک به تیم در هر 
صورت بسیار مهم است؛ 
چه  باشد،  پنالتی  چه 
ضربه آزاد معمولی. این 

یک شب عالی برای 
ما بود. 

غ می گوید آنچلوتی: هرکس می گوید بازی های لیگ قهرمانان آسان است، درو

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کارلو آنچلوتی سرمربی رئال مادرید پس از 
پیروزی مقابل اشتوتگارت در اولین بازی از 
لیگ قهرمانان اروپا اظهار داشت: مهم ترین 
نکته این است که تیم توانسته در اولین 
بازی ۳ امتیاز مهم را به دست آورد. به دنبال 
کیفیت خودمان  که بهترین  این هستیم 
را به نمایش بگذاریم. در دقایق اول بازی 
خوب نتوانستیم بازی را شروع کنیم، اما در 
45 دقیقه دوم بازی همیشگی خودمان را 
به نمایش گذاشتیم و توانستیم تفکرات مان 
بعضی ها  اینکه  کنیم.  پیاده  بازی  در  را 
می گویند بازی های لیگ قهرمانان آسیا 
راحت است، دروغ می گویند. وی افزود: 

من در بیش از 200 بازی در لیگ قهرمانان 
اروپا موفق شدم که بهترین عملکرد را به 
نمایش بگذارم و هواداران رئال مادرید هم 
از این موضوع خوشحال هستند. دو عنوان 
که به دست آوردیم به خاطر دفاع  اخیر 
بازیکنان در خط حمله  خوب و سرعت 
ادامه داد:  رئال مادرید  است. سرمربی 
سال گذشته در اولین بازی لیگ قهرمانان 
گرفتیم و در  ما مقابل یونیون برلین قرار 
دقیقه 95 پیروز شدیم و در آن دیدار هم 
مجبور شدیم عمق دفاع حریف را آزار دهیم 
تا بتوانیم پیروز شویم. به نظر من لیگ 
قهرمانان سخت ترین مسابقات است و ما 

باید در هر بازی بجنگیم که بتوانیم از عنوان 
آمدن  آنچلوتی درباره  کنیم.  خود دفاع 
اندریک در دقیقه 80 مقابل اشتوتگارت، 
یادآور شد: وقتی او وارد زمین شد اطمینان 
داشت که می تواند گلزنی کند و خوشبختانه 
توانست این کار را به خوبی انجام دهد. در 
بازی هیچ کس فکر نمی کرد آن شوت تبدیل 
به گل شود. او در تمرینات تیم هم ثابت 
کرده است که یک پسر بسیار شجاعی است 
و می تواند هر کاری را انجام دهد. وی در 
خصوص عملکرد تیبو کورتوآ، اظهار کرد: او 
یکی از بهترین دروازه بان های جهان است. 
از زمانی که سرمربیگری را شروع کردم با 

خیلی از دروازه بان ها کار کردم اما تیبو کورتوآ 
از همه آنها بهتر است. سرمربی رئال مادرید 
، تصریح  در مورد کیفیت فنی آنتونیو رودیگر
از  یکی  و  است  تنومندی  مدافع  او  کرد: 
بازیکنان مهم ما محسوب می شود و خیلی 
خوشحالم در قلب دفاع تیم حضور دارد. 
آنچلوتی: هرکس می گوید بازی های لیگ 
قهرمانان آسان است، دروغ می گوید/ کورتوآ 
تعویض  مورد  در  آنچلوتی  است  بهترین 
، خاطرنشان کرد: فقط  شدن لوکاس واسکز
به خاطر اینکه کارت زرد داشت او را تعویض 
کردم چون احساس می کردم که او در ادامه 

دچار مشکل شود. 

با  کشتی  فدراسیون  رئیس  دبیر  علیرضا 
کید بر اینکه کشتی همیشه در المپیک بار  تا
مدال آوری ورزش ایران را به دوش کشیده 
است، گفت: برخی روسای فدراسیون ها 2 سال 
مانده به المپیک می روند قول مدال می دهند 

و وزیر را گول می زنند تا سریعتر پول بگیرند. 
 بودجه 

فدراسیون  جدید  کن  اما افتتاح  مراسم 
کشتی و تجلیل از مدال آوران المپیک 2024 
پاریس و قهرمانان مسابقات نوجوانان و جوانان 
جهان با حضور محمد باقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی، احمد دنیامالی وزیر 
ورزش و جوانان، خسروی وفا رئیس کمیته ملی 
المپیک، علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی، 
تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
و ملی پوشان و اعضای کادرهای فنی تیم های 
ملی کشتی آزاد و فرنگی ایران برگزار شد. علیرضا 
دبیر در ابتدای این مراسم، گفت: من از کنار 
آقای قالیباف بودن خیلی چیزها یاد گرفتم. 
وقت برای کار گذاشتن و خیلی از چیزهای 

. یکسری آدم ها مسیر زندگی آدم را عوض  دیگر
گیر این آدم های  می کنند. من اول جوانی 
کاربلد افتادم و خیلی چیزها را یاد گرفتم. تشکر 
می کنم که همیشه به کشتی لطف داشتید. 
زمانی که قهرمان المپسک شدم سرباز ایشان 
در باشگاه پاس بودم. بیش ترین سکه هم به 
من دادند. خود آقا هم 10 سکه داد که خیلی 
بود. وی افزود: با این بودجه ما خیلی مدال 
گرفتیم. با این بودجه دولت دیگر نمی شود 
کاری کرد. نزدیک 100 تا صد و خرده ای میلیارد 
وزارت ورزش به ما بودجه می دهد. هفته پیش 
40 نفر به اسپانیا فرستادم فقط بلیت هر نفر 1۳5 
میلیون شد. هر شب هم بابت هر نفر 240 یورو 
برای هتل دادیم. این فقط یک اعزام ما بود. 
ما 60 اعزام در سال داریم. دعوای من با وزارت 
و کمیته این است خب پول کشتی را بدهید. 
خیلی روسای فدراسیون ها 2 سال مانده به 
گول می زنند و می گویند ما  المپیک وزیر را 
مدال می گیریم تا بودجه شان را سریع بگیرند 
اما همیشه کشتی بوده که در المپیک مدال 

آوری کرده و رشته های دیگر هم تک و توک 
مدال گرفته اند. وی خاطرنشان کرد: با این 
بودجه ها اعزام تیم ها به مسابقات بین المللی 
خیلی کم می شود. قبل از من اعزام های کشتی 
24 یا 25 بوده است. من بچه های نوجوانان 
و جوانان را به تورنمنت خارجی می فرستم تا 

باخت هایشان را آنجا بدهند. 
 بالابردن توقع 

دبیر ادامه داد: انقدر باید توقع مدیریت را در 
کشتی بالا ببریم تا نفر بعدی یا همین راه را ادامه 
بدهد یا جرات نکند بیاید. من هیچوقت در 
دوران قهرمانی برای پول حرف نزدم، اما باید از 
حق بچه ها دفاع کنم. مثلا 80 سکه به قهرمانان 
می دهند سکه 40 میلیون است اما 5 میلیون 
حساب می کنند. این خیلی کم لطفی است. 
کمیته المپیک کار خوبی کرد که 10 میلیارد 
همانجا به قهرمانان داد. البته اشتباهی شد 
که مالیات کم شد اما قرار است این مشکل حل 
شود. پاداش که کسر مالیات ندارد و قول دادند 
آن را پرداخت کنند. آقای دنیا مالی هم باید 

خیلی زود پاداش ها را بدهد. خب رئیس جمهور 
وقت ندارد، وزیر از خودش بگذارد و هفته بعد 
جوایز بچه ها را بدهد. ما هم برای اولین بار 
به بچه ها از درامد خودمان جایزه دادیم. به 
طلایی ها 6 میلیارد و دویست می دهیم. نفر 
دوم را از قصد فاصله گذاشتم. حق ما در کشتی 
خیلی بیشتر از 10 طلای المپیک بوده است و 
حتما باید بیشتر بگیریم. پاداش ما برای نفر 
دوم یک میلیارد و نفر سوم 500 میلیون تومان 

به همراه حقوق بوده است. 
 فدراسیون 

مثل  ما  افزود:  کشتی  فدراسیون  رئیس 
فوتبال و والیبال یک فدراسیون نیستیم و 
آزاد و فرنگی هر کدام یک فدراسیون هستند. 
وقتی کشتی مدال می آورد باید به آن برسید. 
دوستان می گویند خوب سازندگی کردید. ما 
گر نشده  باید کار کنیم و منتی هم نگذاریم. ا
قبلی ها نکردند. در این مملکت پول هست و 
می شود خیلی کارها کرد. حق مردم ما بیشتر 

از این هاست. 

برای مدیریت در فوتبال نیاز به تخصص است 

استقلال مقابل الغرافه قطر در هفته اول لیگ نخبگان آسیا 
به برتری رسید. استقلال در شب خوب رامین رضاییان و دیگر 
نفرات خود با خلق موقعیت های متعدد به سه گل رسید و برتری 
قاطعی به دست آورد تا با قدرت لیگ نخبگان را شروع کند و برای 
بازی بعدی با السد قطر هم انگیزه بیشتری داشته باشد. استقلال 
با برنامه بازی کرد و این روند را ادامه دهد قطعاً می تواند نتایج 
عالی تری بگیرد. الغرافه تیم پرمهره ای بود که محک جدی برای 
استقلال بود. بازیکنان غیرت کردند که در ورزشگاه شهر قدس 
روی چمن بی کیفیت ورزشگاه بازی خوبی را ارائه کردند. بازی در 
چنین ورزشگاه برازنده ایران و ایرانی نبود. برتری مقابل الغرافه باید 
به خاطره ها سپرده شود و از حالا به بازی های بعدی فکر کنند. 
کی است و همه تلاش خود را می کند  السد در قطر حریف خطرنا
تا نماینده کشورمان را متوقف کند پس لازم است که تیم بازی 
بهتری را به نمایش بگذارد و بتواند دومین پیروزی خود را قطعی 
کند تا یک گام دیگر به صعود به مرحله حذفی نزدیک تر شود. 
استقلال پرافتخارترین تیم ایران در رقابت های آسیایی است و 
برای یک تیم دسته سومی هم برکناری سرمربی در پایان هفته 
گر هر سه بازی را می باخت در صورتی  سوم جایز نیست حتی ا
که نکونام فقط در یک بازی بازنده بود. هر جای دنیا این حرف را 
می شنیدند می خندیدند. ضمن اینکه نکونام که سابقه کاپیتانی 
تیم ملی را دارد و سال ها لژیونر بوده، فردی نیست که او را به این 
شکل کنار گذاشت. گفته می شود دربی استقلال و پرسپولیس 
در هفته ششم لیگ برتر گفت: سوءمدیریت در فوتبال ما موج 
گر ورزشگاه  ج از تهران برگزار می شود. ا می زند که دربی در خار
آزادی شرایط میزبانی را داشت حرفی نبود ولی وقتی به اجبار 
بازی در تهران نیست از مدیریت غلط و بدون تخصص است. ورود 
سیاسیون به فوتبال باعث شد تا چنین مسائلی پیش بیاید، چون 
برای مدیریت در فوتبال نیاز به تخصص است. مدیریت ورزشگاه 
کن ورزشی به غیرورزشی ها سپرده  آزادی یا شرکت نگهداری از اما
شده و نتیجه آن نبود زمین برای تیم ملی است و به دنبال آن 
استقلال و پرسپولیس هم ناچار هستند برای برگزاری دربی به شهر 
دیگری بروند. ورزشگاه آزادی در عرض سه سال ساخته می شود 
ولی بازسازی آن شاید زمانی زیادی لازم داشته باشد، تازه بعد از 
بازسازی هم باید دید قابل بهره برداری است یا این ورزشگاه ملی 
مشکل دارد؟ پرسپولیس تیم با کیفیتی است، بازی بسیار خوبی 
برابر تیم پرمهره الاهلی ارائه کرد و بازی به بازی بهتر شده است. 
پرسپولیس با وجود شکست برابر الاهلی، رضایت هواداران خود 
را به همراه دارد پس روند رو به رشد این تیم متوقف نشده، حتماً 
در دربی بازی خوبی ارائه می کند و با توجه به مهره های خوبی که 
دارد، بدون شک تیم آماده ای است. استقلال هم با برتری خوبی 
که مقابل الغرافه کسب کرد از بحران خارج شده و مشخص است 
کیفیت بهتری پیدا کرده، حتماً در دربی هم این تیم بازی بسیار 
خوبی انجام می دهد و من حدس می زنم این دربی تماشایی 
گر قانون مزخرف سقف قرارداد نبود دو تیم  شود. ضمن اینکه ا

ترکیب بهتری داشتند. 

فرزادحاتمی
کارشناسفوتبال

: ما مثل فوتبال و والیبال یک فدراسیون نیستیم!  دبیر


